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Lautakunta-aloite

Kokeilu yli kolme tuntia ruokailun jälkeen kestävien koulupäivien

maksuttomista välipaloista

Edellisessä kokouksessaan lautakunta käsitteli valtuutettu Wulfin ym. aloitteen

maksuttomista välipaloista. Lautakunta totesi, ettei aloitteen toteuttamiseen ole budjetoitu

varoja vuodelle 2023. Siksi esitänkin, että Wulfin ym. ideaa kokeillaan aluksi

pienimuotoisemmin, vain muutamissa kouluissa.

Valtuustoaloitteessa perusteltiin laajasti maksuttoman välipalan lakiperustaisia sekä terveys-,

tasa-arvo- ja oppimistulosvaikutuksia. Aloitteen jättämisen jälkeen arjen perustarpeiden

kustannukset ovat nousseet, mikä osuu kipeimmin vähävaraisiin lapsiperheiisin. Köyhyys

koskettaa yhä useampaa: On arvioitu, että vähävaraisissa perheissä asuu kevääseen 2022

verrattuna jopa 30 000 lasta enemmän. Maksuton välipala olisikin tärkeä yhdenvertaisuutta

tukeva teko vaikeassa taloudellisessa tilanteessa.

Lautakunnalle esitellyistä vaihtoehdoista ehdotuksesta kaksi eli Arkean valmistamasta

välipalasta todetaan, että sen kustannukset tulee selvittää tarkemmin. Koska kaupunki voi

tässä vaihtoehdossa määrittää ravitsemussisällön, uskon tällä voitavan vaikuttaa myös

kokeilun kustannuksiin. Ehdotan, että vaihtoehtoa kaksi kokeillaan rajatussa määrässä ala- ja

yläkouluja mahdollisimman pian.


